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Igazgatói tájékoztató 

a  2011. március 19. és június 04. közötti időszakról 

 

  

 

 

 

Kérem, engedjék meg, hogy a szokásoknak és az alapszabályban foglaltaknak megfelelően 

tájékoztassam Önöket az előző elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeiről. 

Bevezető 

 

Alig két és fél hónapja ülésezett utoljára a Magyar Természetbarát Szövetség Elnöksége, így 

rövid, mégis mozgalmas időszakról számolhatunk be. Túl vagyunk a közgyűlésen, az elnök-

főtitkári értekezleten, több bizottsági ülésen, találkozókon, nagyrendezvényeken, és pályázati 

beadási határidőkön is. Futnak korábban megkezdett programjaink, és gőzerővel készítjük elő 

a következőket. S mindeközben igyekszünk úgy gazdálkodni, hogy biztosítani tudjuk a 

szövetség és országos központjának működési feltételeit. Tájékoztatónk a szokott tagolásban 

mutatja be az elmúlt időszak eseményeit. 

 

Létszám 

 

Az előző beszámolóban a létszámról szóló fejezet végén a negyedéves adatok beérkezése 

utánra ígértem a pontos időarányos adatokat. Sajnos, a beszámoló elkészültéig még nem 

számolt el minden tagszövetségünk, illetve tagszervezetünk, így csak az elnökségi ülésen tett 

szóbeli kiegészítés során tudom bemutatni az aktuális létszámadatokat.  

 

Pénzügyi helyzet 

  

A Magyar Természetbarát Szövetség pénzügyi helyzetével minden ülésen foglalkozott az 

ügyvezető elnökség, így most csak néhány gondolatot emelek ki ezzel kapcsolatosan.  

 

1. Az elmúlt időszakban megérkezett az NSZSZ pályázatunk első részlete (950.000.- Ft),   

s most a második részlet átutalása érdekében állítjuk össze az elszámolást. 

2. Az Osztrák Intézet átutalta a május, június és júliusi havi bérleti díjat, s így, a megígért 

egy millió forintos kölcsönnel kiegészítve ki tudjuk fizetni Nagyné Kárpáti Tímea 

végkielégítését, és a Szövetség júniusi bér, járulék és rezsi költségeit is.  

3. Ígéretet kaptunk arra is, hogy legkésőbb június elején átutalásra kerül a Nemzeti 

Erőforrás Minisztérium (NEFMI) remélt 7.250.000.- Ft működési támogatás első 

6.000.000.- Ft-os részlete. Az ehhez szükséges dokumentációt összeállítottuk, és 

beküldtük a minisztériumba.  

 

Nyalka Márta könyvelővel összeállított költségvetési prognózist az ügyvezető elnökséggel 

egyeztettük, s amennyiben augusztus végén is szükségesnek látszik, akkor a szeptemberi 

elnökségi ülésen költségvetés-módosítást fogunk előterjeszteni. Számításaink szerint, 

jelenleg, az éves működési költségünk fedezetéből 2 - 2,5 M Ft hiány mutatkozik, 

amelynek forráskalkulációját most végezzük.     
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Szervezeti élet 

 

A szervezeti élet területén kiemeljük az erre az időszakra eső három ügyvezető elnökségi 

ülést, a közgyűlést és az elnök-főtitkári értekezletet, valamint az NSZSZ közgyűlését. 

Mindegyik esemény fontos mérföldköve volt a Magyar Természetbarát Szövetség 

szervezetfejlesztési programjának.  Bár más helyen még szólni fogunk róla, itt is elmondjuk, 

hogy EWV-val és az NFI-vel ápolt kapcsolataink  elmélyültek az elmúlt időszakban, hála az 

EWV Elnök asszonya látogatásának és a Belgrádi konferenciának, illetve az Év vidéke 

program folyamatos koordinációjának (NFI). 

 

Szervezeti kapcsolatrendszerünk új eleme a Holland Szultán Egyesülettel kialakított 

partnerségünk, amely egy új európai turista útvonal létrehozására irányul. Nagyon fontos és 

egyben nagyon szomorú tapasztalata volt az elmúlt időszaknak, hogy tagszervezeteink és 

tagszövetségeink igen nehéz anyagi helyzetbe kerültek és olyan fájdalmas lépések 

meghozatalára kényszerültek, amelyeken a Magyar Természetbarát Szövetség Országos 

Központjának s át kellett esnie az elmúlt évben, s amelyek részben még előttünk állnak.  

 

Külön kiemeljünk a kialakulóban lévő új sportfinanszírozás rendszert, amely, szerencsés 

esetben akár új lehetőségeket is megnyithat szövetségünk előtt. Ide tartozik az a 

kezdeményezés is, amely egy új turista ernyőszervezet létrehozására irányul.   

 

Mindig nagy örömünkre szolgál, ha valamelyik nagy tagszervezetünk jubileumát ünnepli.  Az 

elmúlt időszakra a Barlangi Mentőszolgálat 50 éves jubileumi ünnepsége esett, amelyen az 

elnökség döntésének megfelelően Természetbarát Emlékérem kitüntetést adtunk át.   

 

 

Alapteremtés, pályázati munka 

 

Most érezzük igazán, hogy milyen óriási eredmény volt tavaly a székház bérbeadása, és 

milyen megnyugtató a háromhavonta érkező bérleti díj.  

 

Ugyancsak pozitívumként említhető a NEFMI elkötelezettsége a szabadidősport 

támogatásának irányában. Sajnálatos viszont az NCA támogatási rendszerének átalakítása – 

sőt jövőre megszüntetése –, de még így is sikerült a lehetséges 3.000.000.- Ft-ból 2.300.000.- 

Ft-os támogatáshoz jutnunk az idén. A támogató döntés már megszületett, most várjuk a 

szerződéskötési dokumentumok megérkezését.  

 

Még két NCA pályázatunk vár elbírálásra: az egyik a Természetbarát Híradó, a másik egy 

három napos képzés forrásaihoz járulna hozzá. Reméljük, a kedvező döntés hamarosan 

megszületik, már csak azért is, mert szeptember 30-ig el is kell számolni a támogatásokkal. 

 

Bár még szólunk az NSZSZ-hez benyújtott sikeres pályázatunkról, de itt is hangsúlyozzuk, 

hogy nagy eredménynek tekintjük azt az 1.900.000.- Ft-os támogatást, amelyet három nagy 

rendezvény megvalósításához nyertünk. Ezek közül kettőt az elmúlt időszakban már meg is 

valósítottunk. (Dobogókő, Sárpentele)  

 

Ehhez a pályázathoz hasonló a MOB kiírása is, amelyre szintén szeretnénk pályázatot 

benyújtani, ennek dokumentációját most készítjük elő.  

 

Többször szóltunk már a KEOP-hoz benyújtandó „zöld rendezvények” pályázatunkról, lassan 

túljutunk a  tervezési időszakon és hozzákezdhetünk a dokumentáció összeállításához.  
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Projektek 

 

Az elmúlt időszakban is folytattuk korábban megkezdett projektjeinket, így az Év vidéke 

program eseményeinek és záró rendezvényének előkészítését is. A Thirring Emlékév 

keretében a dobogókői Természetjáró Fesztivál megrendezésére, és Újpesten egy 

megemlékezéssel egybekötött fotókiállítás megnyitójára került sor. Újabb állomásához 

érkezett a „Hogyan tovább MTSZ?” szervezetfejlesztési programunk, amelynek ütemterve az 

elnökség napirendjén szerepel. Ehhez hasonlóan, a „Túravezető képzés reformja” című 

projektünk is fontos döntések meghozatalát igényli.  Mindeközben öles léptekkel zajlik az 

OKT50 előkészítése, így a szponzorok és média partnerek felkutatása, s a szervezés egyéb 

előkészítő munkálatai. Új elemként említjük, hogy a székhelyünkön felújításra került 

kávézóban állandó természetbarát kiállítást szerelünk fel, amelynek megnyitására a június 4-i 

elnökségi ülés előtt kerül sor.   

 

 

Rendezvények 

 

Az elmúlt időszak rendezvényei közül már szóltunk az EWV belgrádi konferenciájáról, a  

dobogókői Thirring Gusztáv Természetjáró Fesztiválról, a sárpentelei Természetbarát 

Találkozóról, az újpesti megemlékezésről és kiállítás-megnyitóról, a Barlangi Menőszolgálat 

jubileumi ünnepségéről, és a szervezeti élet egyéb fontos eseményeiről (NSZSZ és MTSZ 

közgyűlés, elnök- főtitkári értekezlet).  Nem szóltunk azonban, a Természetvédelmi Bizottság 

vándorgyűléséről, amelyet ez évben Budapesten rendeztek, s amelyen Németh Imrét 

választották meg a bizottság vezetőjének.   

 

A Gyalogtúrázók Országos Találkozójának előkészítésén is dolgozunk, reméljük, hogy a 

soproniak emlékezetes programmal gazdagítják a GYOT közel két évtizedes történelmét.  

 

 

Képzések 

 

A képzés témakörben az elmúlt időszak legjelentősebb eseményeinek az elnök- főtitkári 

értekezleten elhangzott előadásokat tekintjük, amelyek túl azon, hogy fontos kérdéseket 

feszegettek, további képzési programok beindításának szükségességét vetítették előre. Így 

Vidovenyecz Zsolt előadása a honlapkezelői képzés fontosságára, ifj. Farkas György 

prezentációja, a Túravezető képzés és általában az MTSZ oktatási rendszerének reformjára, 

míg Győrfí Gyula NCA alelnök előadása a civil vezetőképzés szükségességére irányította rá a 

figyelmet. Ezekkel kapcsolatosan  már az Elnökség elé is kerültek döntésre váró kérdések.  

 

Kiadványok 

 

Ezen a területen az OKT50 programmal kapcsolatos anyagokról szólunk. Így megemlítjük az 

elkészült túranaplót, a szórólapot és a média ajánlatot. Egyelőre, ezen kiadványoknak 

előállítási költségeinek fedezetét nem látjuk biztosítottnak.  

 

Ez alatt a címszó alatt szoktunk szólni a honlapról is, amelynek kínálata, a néhány hete 

elindult Hírlevél szolgáltatással, tovább gazdagodott. Újra felhívjuk a figyelmet arra, hogy a 

Természetbarát Turista Magazin negyedévente megjelentő mellékletének költségeit az 

elbírálás alatt lévő NCA pályázatból reméljük fedezni.   
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Kapcsolatok 

 

Már szóltunk elmélyülő EWV és NFI kapcsolatainkról, és a Szultán útról is említést tettünk. 

Itt most az OKT50 szervezése során kiépült szponzori és média adatbázist emeljük ki, 

amelytől már ennél a programnál is, de a jövőben más programunk esetében is komoly 

támogatásokat, sikeres együttműködést remélünk. Külön megemlítjük az Autóker Óbuda, és a 

Generál Média Kft-vel kiépített együttműködésünket.  

 

Infrastruktúra 

 

Az infrastruktúra terén elmondhatjuk, hogy befejeződött az Országos Központ új irodáinak 

felszerelése, bebútorozása és infrastruktúrájának kiépítése. A közeljövőben a kiállítás 

képkereteinek beszerzése, és egy nyomtató vásárlása jelenthet költségeket. Sajnos, a régi 

székház fűtés-felújításával kapcsolatosan is jelentkezhetnek költségek a közeljövőben, de 

ezekről szeptember folyamán tudunk bővebbet mondani.   

 

 

 

 

 

 

Budapest, 2011. május 20. 

 

 

 

 

 

 

         Duró Imre 

           igazgató 


